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Spørgsmål nr. 251 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere artiklen ”Betjente fik ordre om at 

udskrive flere bøder: ”4.5 millioner kroner på højkant!”” fra 

b.dk den 11. januar 2017, og vil ministeren samtidig redegøre 

for: 

• om ministeren vil iværksætte konkrete initiativer i for-

bindelse med denne sag, 

• ministerens holdning til måltallene på færdselsområdet, 

• om ministeren vil afskaffe måltallene, 

• om ministeren mener, at den konkrete sag er udtryk for 

et generelt billede i politiet og 

• om ministeren mener, at politiets ressourcer er brugt til-

fredsstillende i den konkrete sag?” 

 

Svar: 

 

Det er centralt, at der ikke er rigide måltal for politiets færdselsindsats. Der 

skal således ikke være måltal for, hvor mange bøder, sigtelser eller lignen-

de som politiet skal udskrive. En sådan form for styring er ikke hensigts-

mæssig.  

 

I flerårsaftalen for politiets og anklagemyndighedens økonomi 2016-2019 

fremgår det, at aftaleparterne er enige om, at politiet fortsætter videreud-

viklingen af mål- og resultatstyringen i politiet og anklagemyndigheden 

væk fra mål, der tidligere i vid udstrækning var baseret på input og aktivi-

tetsmål. Dette kan eksempelvis være antallet af sigtelser for bestemte lov-

overtrædelser. Justitsministeriet afskaffede derfor også måltallene på færd-

selsområdet i januar 2016, så politikredsene fik fleksibilitet til selv at di-

sponere ressourcerne og mulighed for at tilrettelægge færdselsindsatsen ud 

fra lokale hensyn og behov.  

 

I forlængelse af den konkrete sag, hvor der har været rejst tvivl om, hvor-

vidt der stadig er gamle måltal for politiets færdselsindsats, har jeg bedt 

rigspolitichefen om at sikre, at politiet ikke styrer efter sådanne måltal på 

færdselsområdet. Derimod skal politiet lokalt tilrettelægge færdselsindsat-

sen med fokus på at nedbringe antallet af trafikdrab og tilskadekomne i 

trafikken. 


